
 

 

 

 

12.12.2017 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut om, at etablere mulighed for indhandling af skind til 

Garveriet i Tasiilaq?   

2. Hvad indeholder aftalen med Tasiilaq Garveriet omkring skindindhandlingen helt konkret? 

3. Er aftalen efterfølgende blevet fornyet? Er der planer om at samarbejde med Kommunen? 

4. Foretages der nogen form for evaluering eller opfølgning, såfremt der er etableret et 

samarbejde? 

5. Hvor mange penge afsættes der til formålet? 

6. De penge der afsættes til driften - hvilke omkostninger eller udgifter er indeholdt – til bil? 

7. Hvad med fragtomkostninger af skind og udstyr? Snerydning om vinteren? 

8. Hvilke planer har Naalakkersuisut omkring fornyelse af maskiner til pelsberedning? 

9. Hvor meget er skindsalget gået ned i de senere år i Østgrønland? 

10. Har Naalakkersuisut planer om, at gøre noget ved tilfældig udsmid af skind rundt omkring? 

11. Såfremt skindskraberen ikke kommer i orden indenfor de nærmeste dage, har man da planer 

om, at ansætte folk til skindskrabning? 

 (Medlem af Inatsisartut, Mala Høy Kuko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Har man oplyst borgerne omkring, hvor besværligt det er, at indhandle skind i Tasiilaq? 

Skindindhandlings værkstedets maskiner, som jeg selv har beset, fremstår som meget brugte og de 

kan kun benyttes i yderst begrænset omfang. Ved starten af dette år er skindskraberen gået i stykker, 

og man har ellers bedt om, at få en erstatningsmaskine; man har dog sendt en skindskraber, der er 

ligeså udrangeret og som heller ikke virker. De forskellige maskiner og udstyr er så forældede, at 

det blot står uvirksomt hen uden, at kunne bruges hvilket mest skyldes, at man ikke har udskiftet 

maskinerne i takt med forældelsen siden virksomhedens start. Skindvaskemaskinen har også set 

bedre dage og det er kun et spørgsmål om tid før den går helt i stykker, idet den forlængst er slidt 

op.  

Rigtig mange af de erhvervsdrivende fangere, der lever af fangst som hovederhverv, har desværre 

stagnerende indkomster hvilket er oplyst af flere af borgerne, hvilket har afstedkommet, at fangerne 

ikke kan følge med til, at betale deres regninger og derfor har det rigtig svært. Ligeledes siges det, 

at  fangerne har problemer med at følge med til, at betale deres skatteregninger. 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål skal besvares indenfor 10 på hinanden fælgende arbejdsdage. 


